

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, September 29, 2017 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

H. Ali-Hassan
Y. Allard-Tremblay
A. Avolonto
C. Campbell
C. Coates
E. Coburn
S. Couture
A. Cyr
I. Djordjevic
S. Duncan
L. Frew
E. Gutterman
M. C. Guzmán
L. Hébert
D. Ipperciel

L. Jackson
M. Jurdjevic
S. Kirschbaum
J. Kowal
S. Langlois
G. Levine
W. Maas (Chair/président)
N-G. Martineau
J. McDonough-Dolmaya
M. Mondélice
S. Paradis
B. Price
A. Pyée
J. Rivest
I. Roberge

M. Roy
D. Savard
D. Scheffel-Dunand
V. Schoof
P. Theophanidis A.
Zamora
J. Heywood
M. Palamarek
L. Bartlett
L. Bekirsky
B. Cheong
K. Clark
D. Hoffman
D. Norenberg
P. Simard

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 29 septembre 2017 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:32 p.m.

The Chair, Willem Maas welcomed all members of Council to this year's first meeting.

He then presented the Motion to change the date of October meeting from October 27 to October 20 due to the Reading Days, and it was **approved**.

2. Minutes of the previous meeting

▪ April 28, 2017

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 32.

Le président, Willem Maas souhaite la bienvenue à tous les membres du Conseil à cette première réunion.

Il présente ensuite la motion pour changer la date de la séance d'octobre du 27 octobre au 20 octobre en raison des journées de lecture, et elle est **approuvée**.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 28 avril 2017

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

There were none.

5. Principal's and Associate Principals' Remarks

The Principal, Donald Ipperciel presented his priorities for this year (detailed in a newly created web-page [blog](#)):

- Security and Inclusion
- Communication
- Budget and Finance

He also announced upcoming initiatives for this year.

He also discussed briefly the creation of the French-Language University in Toronto in 2020.

Some members expressed their concerns about security (defective emergency lights), faulty classroom equipments and physical state of the college. Two students echoed the same concerns, and also reported their frustrations about the “out-of-service” elevators, the level of service at mailroom and the recently uprooted bookstore. It was pointed out that some students have been unable to purchase their books from the bookstore and that some were unable to receive their on-line purchases due to shortage of staff at the mailroom. The operation hours of the bookstore were also noted as not convenient for students coming for evening courses. It was also stated that all the above mentioned issues impede on the quality of the teaching.

The Principal encouraged Glendon community members to send an email to the Office of the Principal (either directly to the Principal or to Patrick Banville) when they notice issues pertaining to facilities, so that he can maintain pressure on Campus Services and Business Operations (CSBO).

4. Communications et questions diverses

Il n'y en a aucune.

5. Remarques du principal et des vice-principaux

Le principal, Donald Ipperciel présente ses priorités pour l'année à venir (détaillés dans un [blogue](#) nouvellement créé) :

- Sécurité et inclusion
- Communication
- Budget et Finances

Il fait aussi part des initiatives à venir pour cette année.

Il discute aussi brièvement la création d'une université de langue française à Toronto en 2020.

Certains membres expriment leurs inquiétudes à propos de la sécurité (lumières de secours défectueuses), les équipements de classe défectueux et l'état physique du collège. Deux étudiants répètent les mêmes préoccupations et soulignent également leurs frustrations concernant les ascenseurs « hors service », le niveau de service de la salle du courrier, et la librairie récemment déplacée. On souligne que certains étudiants n'ont pas pu acheter leurs livres de la librairie et que certains n'ont pas pu recevoir leurs achats en ligne en raison du manque de personnel dans la salle du courrier. On note aussi que les heures d'opération de la librairie ne sont pas pratiques pour les étudiants venant pour les cours du soir. On déclare également que tous les problèmes mentionnés ci-dessus nuisent à la qualité de l'enseignement.

Le principal encourage les membres de la communauté de Glendon à envoyer un message électronique au Bureau du principal (soit au principal directement, soit à Patrick Banville) lorsqu'ils notent des problèmes relatifs aux installations, et ce, afin qu'il puisse maintenir une pression sur le « Campus Services and Business Operations » (CSBO).

In response to J. Rivest's concern about the lack of safety for children at Crestwood School when leaving or arriving in the parking lot at Glendon, the Principal noted that an alternative was discussed, but he does not know when this will be implemented by CSBO.

The Principal noted that most of the above concerns fall under the responsibility of the CSBO and he undertook to press upon them for remedial actions.

The Associate Principal (Academic), Ian Roberge mentioned the following:

- 2018-2019 Academic Planning
- Teaching Commons – Geneviève Maheu-Pelletier is back and will be organizing workshops for Faculty members.
- [Assisting students in distress](#)
- Ad Hoc Committee on Equity, Diversity and Inclusivity

The new Associate Principal (Research and Graduate Studies), Dominique Scheffel-Dunand introduced her remarks by acknowledging the contribution of Christina Clark-Kazak in motivating Glendon Faculty for their research activities and mobilizing knowledge around them.

She then mentioned the SSHRC awards allocated this Fall: 1 SSHRC Insight Grant to W. Maas and 1 to G. Proulx (Knowledge Mobilization Partnership Program); 7 other SSHRC and 3 NSERC applications in development; and 2 Glendon nominations in progress (1 Canada 150 Research Chair and 1 York Research Chair).

Upcoming events: Among others, 4 workshops: October 4: Research Ethics; October 5: Research Data Management; October 17: Concur; October 23: Research and General Accounting. She referred to the [Research Office Website](#).

En réponse aux inquiétudes de J. Rivest concernant le manque de sécurité pour les enfants de l'école Crestwood quand on quitte ou on arrive dans le stationnement à Glendon, le principal note qu'une alternative a été discutée mais il ne sait pas quand ce sera mise en œuvre par CSBO.

Le principal note que la majorité des préoccupations ci-dessus relèvent du CSBO et il s'engage à les presser pour des mesures correctives.

Le vice-principal adjoint aux affaires académiques, Ian Roberge mentionne les points suivants :

- Planification académique 2018-2019
- « Teaching Commons » – Geneviève Maheu-Pelletier est de retour et organisera les ateliers pour les membres du corps professoral
- [Aide aux étudiants en détresse](#)
- Comité ad hoc sur l'équité, la diversité et l'inclusion

La nouvelle vice-principale à la recherche et aux études supérieures, Dominique Scheffel-Dunand, introduit ses remarques en reconnaissant la contribution de Christina Clark-Kazak dans l'encouragement des professeurs pour leurs activités de recherche et la mobilisation des connaissances sur ces dernières.

Elle mentionne ensuite les subventions attribuées cet automne : 1 CRSH (Programme Savoir) à W. Maas et 1 à Guy Proulx (Knowledge Mobilization Partnership Program) ; 7 candidatures CRSH et 3 CRSNG en préparation ; et les nominations en cours pour Glendon (1 Chaire de recherche Canada 150 et 1 Chaire de recherche à York).

Événements à venir: Entre autres, 4 ateliers : 4 octobre : Éthique de la recherche ; 5 octobre : Gestion des données de recherche ; 17 octobre : Concur ; 23 octobre : Principes comptables généraux pour la recherche. Elle renvoie au [site du bureau de la recherche](#).

She alerted the Community to the [Consultation on York Strategic Research Plan \(2018-2023\)](#). All Faculty members are strongly invited to participate on internal committees to enhance Glendon visibility at university level.

She also expressed her appreciation for the 2 support staff on her team, Reagan Brown and Prisca Ng.

6. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

I. Djordjevic presented the Curriculum submissions from the ILST, Linguistics & Language Studies and Hispanic Studies Departments. All except the submissions from ILST were **approved**. Concerns were raised regarding the absence of Course Credit Exclusions for the proposed ILST courses and following a discussion they were referred back to the Department.

(b) Policy, Planning and Nominations Committee

The slate of candidates is presented and all members as listed were **acclaimed**.

Vice-Chair: Lyse Hébert

Curriculum Committee: Andrée-Ann Cyr and Julie McDonough-Dolmaya

Committee on Technology and Learning: Usha Viswanathan

Glendon Senators: Tim Moore, Ian Roberge, Maria Constanza Guzman, Hossam Ali-Hassan

Contract Faculty: Sabine Dreher and Michael Palamarek

Staff: Lesley Bartlett

Senate APPRC: Ellen Gutterman

The list of Students on Committees were also **approved**.

Elle avise la communauté de la [consultation sur le Plan Stratégique de Recherche 2018-2023 de York](#). Elle mentionne l'importance de siéger sur des comités internes pour assurer la visibilité de Glendon au niveau pan-universitaire.

Elle exprime également son appréciation pour le personnel de soutien de son équipe, Reagan Brown and Prisca Ng.

6. Rapports des comités permanents

(a) Comité des programmes

I. Djordjevic présente les soumissions des départements des études internationales, Linguistique et sciences du langage et des études hispaniques. Tous sauf les soumissions des études internationales sont **approuvés**. Les inquiétudes sont soulevées à propos de l'absence de cours incompatible pour les cours ILST et suite à une discussion ils sont renvoyés au département.

(b) Comité de direction, planification et mises en candidature

On présente la liste des candidats et tous les membres suivants sont **élus** par acclamation.

Vice-présidente : Lyse Hébert

Comité des programmes : Andrée-Ann Cyr et Julie McDonough-Dolmaya

Comité sur la technologie et l'apprentissage : Usha Viswanathan

Senateurs de Glendon : Tim Moore, Ian Roberge, Maria Constanza Guzman, Hossam Ali-Hassan

Professeurs à contract : Sabine Dreher et Michael Palamarek

Personnel de soutien: Lesley Bartlett

« **Senate APPRC** »: Ellen Gutterman

La liste des étudiants pour les comités sont aussi **approuvée**.

Members were reminded of the vacant seats which need to be filled and urged them to volunteer: [Senate Sub-Committee on Honorary Degrees and Ceremonials](#) and [Senate Executive Committee](#)

On rappelle aux membres les postes vacants qui doivent être comblés et les encourage à se porter volontaires : [Senate Sub-Committee on Honorary Degrees and Ceremonials](#) et [Senate Executive Committee](#)

7. **New Business**

[Consultation on the search for a VP-Academic and Provost](#)

E. Gutterman gave a brief outline of the Consultation process for the search for a New VP Academic and Provost and noted that the Search Committee is inviting members of the York University Community to provide input on the characteristics and qualities for the position.

There will be three opportunities to provide input either in-person or in writing through an online questionnaire. One of the consultation sessions will be held at Glendon on Thursday, October 5, 2017.

She took note of the few suggestions from Council members.

8. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 15:10 p.m.

7. **Affaires nouvelles**

[Consultation pour un nouveau VP académique et doyen](#)

E. Gutterman donne un bref résumé du processus de consultation pour un nouveau VP Académique et doyen et note que le comité de d'engagement invite les membres de la communauté universitaire York à donner leur avis sur les caractéristiques et les qualité pour le poste.

Il y aura trois occasions pour fournir des commentaires en personne ou par écrit via le questionnaire en ligne. L'une des séances de consultation aura lieu à Glendon le jeudi 5 octobre 2017.

Elle prend note des quelques suggestions provenant des membres du Conseil.

8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 10.